新乡医学院三全学院Exp Ther Med. 论文被撤稿，Elisabeth M Bik 指出多处图像数据重叠
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2015 年 9 月 23 日，来自新乡医学院三全学院等单位的 Fan - Rong Zhao 等人在《Experimental and Therapeutic Medicine》杂志上发表了一篇题为 “Effects and mechanism of Xin Mai Jia in a rabbit model of atherosclerosis” 的研究论文，影响因子为 2.4，期刊分区为 Q3 。该研究旨在探讨心脉佳在动脉粥样硬化兔模型中的作用及机制。
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然而，文章发表后，诚信专家 Elisabeth M Bik 陆续提出质疑。2015 年 11 月左右，Elisabeth M Bik 指出图 3 中，红框内的 E 面板（脂必妥组）和 F 面板（低剂量心脉佳组）图像似乎重叠；图 4 中，蓝框内的 A 面板（正常对照组）和 G 面板（中剂量心脉佳组）图像似乎重叠；图 6 中，橙色框内的 B 面板（错误标记为 “E”，空白对照组）和 H 面板（高剂量心脉佳组）图像似乎重叠，紫色框内的 C 面板（模型组）和 F 面板（低剂量心脉佳组）图像似乎完全相同。同时，还指出表 II 中，粉色框内 NC 和 MXG 行的 “全血粘度” 值重复。
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2025 年 4 月 14 日，该文章被撤回。原因是有读者向编辑反映上述图片及数据问题，经《Experimental and Therapeutic Medicine》编辑内部调查，认为图 3、4、6 以及表 II 在图像 / 数据汇编方面存在过多不可接受的错误，对这些数据的完整性缺乏信心，因此决定撤回该文章。
编辑曾要求作者对此作出解释，但未收到回复。编辑向读者致歉，并感谢关注此事的读者。此次事件提醒科研人员要重视研究数据的真实性与准确性，维护科研的严谨性。
https://pubpeer.com/publications/3B50FCBD8E5D2DB0CFC611E8D492E4


来源：公众号Research Integrity，转载请注明出处，若没注明学术诚信公众号出处，构成侵权。后台联系客服微信：BikElisabeth

免责声明：
质疑信息来源于Pubpeer，提及人名均为音译
对于文章内容的真实性、完整性、及时性
本公众号不做任何保证或承诺，仅供读者参考
未经授权禁止转载！
转载请勿更改原文内容及格式！
如有转载需求或合作事宜
可添加下方客服微信或推送邮件到researchintegrity@qq.com
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#3 Elisabeth M Bik comment accepted January 2025

Concern about Figure 6:

« Orange boxes: Panels B (incorrectly labeled as "E"; vehicle group) and H (high-dose XMJ group) appear to
overlap
« Purple boxes: Panels C (model group) and F (low-dose XMJ group) appear to be identical.
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#4 Elisabeth M Bik comment accepted January 2025

Concern about Table

« Pink boxes:

uplicated values in the ‘whole blood viscosity' between NC and MXG rows.

‘Table 11 Blood sedimentation, ESR and viscosities of whole blood at different shear rates in Japanese white rabbits (n=4).

‘Whole blood viscosity (mParsec”)

Hematocrit ESR
Group. 200 sec’ 30 sect 3 sect Tsec! @) (i)
NC 247:001" 2882006 45540297 675:065% | 015 198
ve 24220037 29420047 45320257 63320 547 016 196"
MG 348204 4332037 8092030 13424140 065° 485

LG 28200077 357007 6BB0067 1160087 0459 335
76 3342019 41920099 79980499 1341£147" 024 375
LXG 3278017 39880140 TN 113620480 029+ 2350
MXG 2472001 2882006 4552029 024 238
HXG 3062002 3862003 7412015 021 245

Data ar presented as the mean + standard eror. "P<0.05 versus the MG; "P<0.0 versus the HXG; P<0 05 versus the NC group. NC, normal
control; VC, vehicle control; MG, model group: LG, ovastatin groups ZG, Zhibituo group: LXG. low-dose XM group: MXG, mediumdose
XM group; HXG, high-dose XMJ group; XMJ, Xin Mai Jia; ESR, erytheocyte sedimentatlon rate. Magaifcaton, 400
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#5 Hoya camphorifolia comment accepted April 2025

Retracted 14 April 2025.

Following the publication of this article, a concerned reader drew to the Editor’s attention
that, regarding the vascular images presented in Figs. 3,4 and 6, certain of the images
selected within these figures were either overlapping or duplicated, where the results from
differently performed experiments were intended to have been shown. Moreover, two rows
of data in Table I, reporting the data for different (i.e., the NC and MXG) groups, were
entirely matching with respect to the whole blood viscosity measurements, which was a
rather improbable outcome. After having conducted an internal investigation, the Editor of
Experimental and Therapeutic Medicine has reached the conclusion that Figs. 3, 4 and 6 and
Table Il contained an unacceptable number of errors with respect to the compilation of the
images/data. Therefore, on the grounds of a lack of confidence in the integrity of these data,
the Editor has decided that the article should be retracted from the publication. The authors
were asked for an explanation to account for these concerns, but the Editorial Office did not
receive a reply. The Editor apologizes to the readership for any inconvenience caused, and

thanks the interested reader for drawing this matteggg op gtentioResearch Integrity
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Retracted article

See the retraction notice

> Exp Ther Med. [EEXRRIBI2015 Nov;10(5):1627-1634. do: 10.3892/etm 2015.27741).
Epub 2015 Sep 23. &

Effects and mechanism of Xin Mai Jia in a rabbit
model of atherosclerosis &

Fan-Rong Zhao ', Jun-Xiu Lu 2, Mei Jia 3, Ya-Ling Yin 2, Heng-Tian Qi 4, Mo-Li Zhu ', Li-Juan Ma ',
LE-LE Qiu 2, Guang-Ming Wan 3, Guang-Rui Wan 2

Affiliations — collapse
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1 Sanquan Medical Col
2 School of Basic Med
China.
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Effects and mechanism of Xin Mai Jia in a rabbit model of atherosclerosis
Experimental and Therapeutic Medicine (2015) - s Commens
pubmed: 26640529 do: 10.3892/etm.2015.2774% ssn: 1792.0981 issn: 1792-1015

FAN-RONG ZHAO, JUN-XIU LU, MEI JIA, YA-LING YIN, HENG-TIAN QI, MO-LI ZHU, LI-JUAN MA, LE-LE QIU, GUANG-MING WAN, GUANG-RUI
WANG.

#1Elisabeth M Bik comment accepted January 2025

Concern about Figure 3:

« Red boxes: Panels E (Zhibituo group) and F (low-dose XMJ group) appear to overlap
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(E) Zhibituo groups () ow-dose XMJ group; (G) meditm-dose XM group; (H) high-dose XMJ group. XM, Xin Mai i Magnifction, x40





image4.png
#2 Elisabeth M Bik comment accepted January 2025

Concern about Figure 4:

* Blue boxes: Panels A (Normal control group) and G (medium-dose XMJ group) appear to overlap

Figure 4. Na/H exchanger1 content inthe vascula tssve. (A) Normal control group: (B) vehice group: (C) medel group (D) lovastatin groap:(E) Zhibituo
roup; () low-dose XMJ group; (G) medium-dose XMJ group: (H)high-dose XMJ group. XMJ, Xin Mai Jia. Magnification, 400
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